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Het Debat over het wel of niet blind vertrouwen in je partner, leverde een record op aan reacties: ruim 65. En omdat we die discussie uitlokten met een uitkomstdilemma, werd uiteraard ook zeer diep nagedacht over de kunst van het uitkomen. 
Voor Frans Schiereck en Cath van Hoorn was dat zelfs interessant genoeg om mij een bijzonder leuke tekst toe te zenden over het uitkomen. Daarin wordt ook kritisch gekeken naar de uitkomstprestaties op een bridgedocentendag. En bij het doorlezen viel mij al snel op dat ook bridgedocenten niet foutloos uitkomen…

Het volledige stuk zal ik daarom publiceren in het eerstvolgende nummer van Gedoseerd Doceren. Zodat de juiste personen worden aangesproken en zich ook aangesproken zullen voelen… 
Uit dit mooie en leerzame proza van Cath en Frans pakte ik enkele vraagstukken. Die leg ik volgens het gebruikelijke Bridge Training-concept aan jullie voor. 

Omdat het gaat om basiswetten maak ik er 1 training van, voor minder en meer ervarenen. De puntenwaardering is zo opgebouwd dat elke klasse op de juiste waarde wordt geschat.
Stel voor jezelf vast in welke groep jij het beste past:

· Minder ervaren  

· Redelijk ervaren

· Redelijk sterk
Veel plezier met de vraagstukken!

Spel 1
West

Noord
Oost

Zuid



1(

1SA

pas

pas

pas



Aan jou de eer om te mogen uitkomen. Jouw zuidhand:

( B 6 5 

♥ H 5 4 3 

♦ V 10 4 

♣ 9 8 3

Met welke kaart kom jij uit?

Ik geef geen overpeinzing.
Spel 1  De juiste uitkomst
West

Noord
Oost

Zuid



1(

1SA

pas

pas

pas

pas

Aan jou de eer om te mogen uitkomen. Jouw zuidhand:

( B 6 5 

♥ H 5 4 3 

♦ V 10 4 

♣ 9 8 3

Met welke kaart kom jij uit?

	Jouw keus
	Minder ervaren
	Redelijk ervaren
	Redelijk sterk

	Geen ruitenstart
	-3
	-4
	-5

	(4
	+2
	+2
	+2

	(10
	-2
	-3
	-4

	(V
	-1
	-2
	-3


Ondanks dat je mag verwachten dat de leider met zijn 1SA opvang heeft in partners ruitenkleur, heb je geen enkele kleur die aantrekkelijker oogt dan die van partner. Ook door jouw ruitenbezit is ruiten de aangewezen kleur. Heel veel leiders hopen dat aan te treffen bij hun partner…
We moeten dus ruiten starten. Maar welke ruitenkaart?

Veel bridgers komen standaard uit met de hoogste in partners kleur: dus in dit spel met (V.
Dat kan verkeerd uitpakken. De leider zal een goede stop in ruiten hebben, bijvoorbeeld: (AB9. Partner heeft dan (H873. Het volledige ruitenpatroon is dan:


(H873

Dummy


Leider
(652



(AB9



(V104

Dankzij jouw (V-start weet de leider dat jij (H niet hebt. Van HV start je immers met het hoogste plaatje. Hij kan jouw (V rustig nemen. Omdat hij weet dat partner noord (H moet hebben vormt zijn (B9 nog een ruitenstop. Door jouw start met (V heeft de leider dus een dubbele stop in ruiten.
Beter is het om met drie of meer kaarten in partners kleur met de laagste kaart uit te komen. Stel dat je start met ♦4; partner ♦H en de leider (A. Dan blijf jij met ♦V10 achter ♦B9 zitten. Je hoeft nu alleen maar te wachten tot een ander dan jij ruiten speelt.

Spel 2
Oost speelt een 4(-contract.

Jij startte met (A en je ziet het volgende plaatje:

Dummy west


Leider oost
( B 10 9 7 6

( V 7 5 2

( 7

( 8 5 3



Jouw zuidhand

( 3

( 6 4 3

( A H V 8 4 3

( B 6 2

Partner noord speelt (2 bij. Jullie hebben de volgende afspraak:

Als doorspelen van de uitkomstkleur duidelijk ongewenst is, heeft het geen enkele zin om als partner aan te geven of hij die kleur wel of niet doorgespeeld wil hebben. Tegen een troefcontract vraagt hij met een lage kaart om de laagste van de twee overige kleuren en met een onnodig hoge kaart om de hoogste van die twee kleuren. Door de singleton (1-kaart) in ruiten, is het doorspelen van ruiten duidelijk onaantrekkelijk. Dus vraagt partner met zijn superlage ruiten om terugkomst in de klaverenkleur.
En daarmee rijst de vraag: met welke klaverenkaart begin je de tweede slag?
Ook nu geen overpeinzing.

Spel 2

Oost speelt een 4(-contract.

Jij startte met (A en je ziet het volgende plaatje:



Partner noord



( V 7 4
Dummy west



Leider oost
( B 10 9 7 6

( V 7 5 2

( 7

( 8 5 3




( A H 10 9


Jouw zuidhand

( 3

( 6 4 3

( A H V 8 4 3

( B 6 2

Partner vraagt met het bijspelen van (2 om terugkomst in de klaverenkleur. Met welke klaverenkaart begin je slag 2?

	Jouw keus
	Minder ervaren
	Redelijk ervaren
	Redelijk sterk

	(B
	-1
	-2
	-3

	Lage klaveren
	+2
	+2
	+2


Het zal meteen duidelijk zijn. Als je (B meteen voor de leeuwen werpt, met de bedoeling partner ruimte te geven, zal alleen dankbaarheid van de leider jouw deel zijn. Hij ontfermt zich met (A over jouw (B en kan daarna – door vanuit dummy de klaveren te spelen – partners (V elimineren. Dat is uitgesloten als je was begonnen met (2. De leider zal partner (V arresteren, maar hij kan niet voorkomen dat jouw (B een slag wordt als er meer klaverenrondjes volgen. 
Ook dit spel is een vurig pleidooi voor een lage kaartuitkomst met drie  of meer kaarten in partners aangeprezen kleur.
Spel 3

West

Noord
Oost

Zuid




pas

pas


1(

1(

1SA

pas


3(

pas

3SA

pas

pas

pas

Jouw zuidhand

( V 6 5

( 6 4 3

( 4 2
( B 9 8 5 2

Met welke kaart kom je uit? Inderdaad, er zit vandaag geen overpeinzing in…
Spel 3

West

Noord
Oost

Zuid




pas

pas


1(

1(

1SA

pas


3(

pas

3SA

pas

pas

pas

Met welke kaart kom je uit?

( H 10 9 7 2

( A 10 4

( B 10

( A 4 3

( A



( B 8 4 3
( H V B 8 3

( 5 2

( H V 8 7 5


( A 9 6 3

( H 10


( V 7 6

( V 6 5

( 6 4 3

( 4 2

( B 9 8 5 2
	Jouw keus
	Minder ervaren
	Redelijk ervaren
	Redelijk sterk

	(5
	+2
	+2
	+2

	(V
	-1
	-2
	-3

	klaveren
	-2
	-3
	-4


In dit spel zal zuid al meteen na het neerleggen van dummy’s handel voelen dat zijn start met een hoge schoppenkaart bijzonder ongelukkig uitpakt. Want met een lage schoppen was (A evengoed gevallen! 

Ook deze leider heeft - dankzij de start met (V - een extra schoppenopvang. Oost zit immers met (B(xx) achter partner noords (H.

Uitkomen met (5 maakt het de leider veel lastiger.
Spel 4

Partner heeft harten geboden, je mag uitkomen en je hebt geen eigen kleur die geschikt lijkt voor de aanval.

Met welke hartenkaart begin je dan het tegenspel als je van harten ( B 3 hebt?
Spel 4

Partner heeft harten geboden, je mag uitkomen en je hebt geen eigen kleur die geschikt lijkt voor de aanval.

Met welke hartenkaart begin je dan het tegenspel van ( B 3?

	Jouw keus
	Minder ervaren
	Redelijk ervaren
	Redelijk sterk

	(B
	+1
	+1
	+1 

	(3
	-1
	-2
	-3




( V 9 8 7 2

Dummy



Leider
( A 10



( H 6 5 4


( B 3

Als je met (3 start, heeft partner noord geen idee van wat jij kunt hebben. Je belooft daarmee minstens een 3-kaart met mogelijk een honneur.
	Regel

Als je kort bent in partners kleur moet je zo snel mogelijk van je hoge kaart(en) af. Je dreigt de boel anders volledig te blokkeren.


Start je met (B, dan geef je partner noord veel informatie. Toegegeven, zonder (10 in dummy zou je ook (B103 kunnen hebben. Daarmee ontken je in ieder geval (H. Als de leider (A laat leggen, kan noord (2 spelen, en daarna risicoloos (V, (9 etc. tot (H verschijnt. 
Start je daarentegen met (3, en de leider laat (A leggen, dan heeft noord een puzzel als hij daarna aan slag komt.

Spel 5

Partner heeft ruiten geboden, je mag uitkomen en je hebt geen eigen kleur die geschikt lijkt voor de aanval.

Met welke ruitenkaart begin je dan het tegenspel als je ( H 5 hebt?

Spel 5


( A B 7 6 3

Dummy




Leider

( 9 8 2




( V104

( H5

	jouw uitkomst
	Minder ervaren
	Redelijk ervaren
	Redelijk sterk

	(H
	+1
	+1
	+1 

	(5
	-1
	-2
	-3


De start met (5 pakt gemakkelijk rampzalig uit. De leider verwacht bij jou minstens een 3-kaart; neemt jouw (4 over met (A en speelt een kleine ruiten terug voor jouw (H. En dan? Je kunt geen ruiten meer terugspelen. En als de leider in de tweede ruitenslag (10 speelde, heeft hij met (V nog steeds een ruitenstop. 

Begin je met (H, de hoogste van een 2-kaart, dan gaat voor partner noord de wereld open. Jouw (5-vervolg neemt hij over met (A, een kleine harten na voor leiders (V waarna noords laatste twee ruitens oogstrijp zijn. Noord hoeft maar één keer aan slag te komen om die binnen te halen. Na de (5-start moet noord twee keer aan slag komen: de eerste keer om (V te laten maken en de tweede keer voor de twee eindelijk ontwikkelde ruitenslagen.

Vooral een SA-contract is meestal een ‘temposlag’. De partij die het eerst zijn lange kleur heeft ontwikkeld wint meestal de pot.

Spel 6

Partner heeft harten geboden, je mag uitkomen en je hebt geen eigen kleur die geschikt lijkt voor de aanval.

Met welke hartenkaart begin je dan het tegenspel? In harten heb je ( B 10 2.

Spel 6

Partner heeft harten geboden, je mag uitkomen en je hebt geen eigen kleur die geschikt lijkt voor de aanval.

Met welke hartenkaart begin je dan het tegenspel? In harten heb je ( B 10 2.

	Jouw uitkomst
	Minder ervaren
	Redelijk ervaren
	Redelijk sterk

	(B
	+1
	+1
	+1

	(10 of (2
	-1
	-2
	-3




( V 9 8 4 3

Dummy


Leider

( A 5



( H 7 6


( B 10 2

Door te starten met (B kan er niets mis gaan. In de tweede hartenslag kun je zonder angst (10 spelen. Ondanks dummy’s (A!

Stel dat je was begonnen met (2. Dummy (5, noord (V, de leider (H. Dan is de derde hartenslag voor jou, zonder dat je harten kan doorspelen en met een onbereikbare partner die nog twee hartenslagen voor het oprapen heeft. Datzelfde kan gebeuren als je in de tweede hartenslag (2 zou spelen.
Regel

Met een serie van twee aaneengesloten honneurs start je met de hoogste, ook met een 3-kaart of langer! En in de tweede slag van die kleur moet je al vooruitkijken naar de derde slag. Dan moet partner immers aan slag komen om zijn lengteslagen in die kleur te kunnen maken.
Spel 7

Partner heeft harten geboden, je mag uitkomen en je hebt geen eigen kleur die geschikt lijkt voor de aanval.

In harten heb je ( A 6 5. Met welke hartenkaart begin je dan het tegenspel:

a. tegen een troefcontract?

b. tegen een SA-contract?

Spel 7

Partner heeft harten geboden, je mag uitkomen en je hebt geen eigen kleur die geschikt lijkt voor de aanval.

In harten heb je ( A 6 5. Met welke hartenkaart begin je dan het tegenspel:

a. tegen een troefcontract?

b. tegen een SA-contract?

( A 10
( V 10 9 7 3 2
( 9 6
( A B 9
Dummy


Leider

( H V B 8 3

( 6 5 4 2
( H



( B 8 4 
( H V 8 7


( A B 10 

( H 10 2


( V 7 6

( 4 3

( A 6 5

( 5 4 3 2

( 8 5 4 3
	Jouw uitkomst
	Minder ervaren
	Redelijk ervaren
	Redelijk sterk

	(3 tegen een SA-contract én

(A tegen een troefcontract
	+1
	+1
	+1

	Voor een of twee verkeerde uitkomsten
	-1
	-2
	-3


Tegen een troefcontract kom je nooit onder je aas uit. Ook niet in partners kleur als je daar een 3-kaart of meer in hebt. Het risico is te groot dat de leider daarna jouw aas kan troeven.
In dit spel telt de leider vier mogelijke verliesslagen: (A, (A, (A, met mogelijk een tweede klaverenverliezer. Jouw uitkomst onder het aas, (5, lost alle problemen op. Voor de leider welteverstaan! 

Als je begint met (A, zul je zeer waarschijnlijk de tweede slag beginnen met klaveren. Zelfs als je nog geen afspraken met je partner hebt over de betekenis van zijn bijgespeelde kaart als doorspelen van de uitkomstkleur door dummy’s kaarten zeer onaantrekkelijk is. En dan is het zeer waarschijnlijk dat de leider twee klaverenslagen verliest voordat hij zijn tien slagen binnen heeft. 
Tegen een SA-contract start je met een lage harten. Inderdaad zal (H daardoor een slag maken. Toch verlies je daar niets mee, omdat (B altijd een slag maakt als je met (A was uitgekomen. Zodra noord aan slag is kan hij veilig (10 voorspelen; of de leider nu dekt of duikt, jij legt (A om daarna met je laatste lage harten partner noord te ‘lanceren’!

Je puntentotaal is je eindcijfer voor ‘Virtuoos uitkomen’!
We besluiten met een uitkomstoverzicht in partner kleur.
1. Van een 2-kaart altijd de hoogste.

2. Van een 3-kaart of langer:

· Het aas tegen een troefcontract

· De hoogste van twee aaneengesloten honneurs

· Zonder honneur de middelste van je (drie) lage kaarten (MUD)

· Met één honneur de laagste

· Met twee, maar niet aaneengesloten honneurs, de laagste
Waarschuwing voor StepBridgers

Op veel systeemkaarten bij StepBridge staat: altijd uitkomen met de hoogste van de door mij geboden kleur.

Ook worden er soms opmerkingen gemaakt als je niet met de hoogste uitkomt.

Laat je daardoor niet van de wijs brengen en volg de bovenstaande richtlijnen.

Korte uitkomsttoets

Partner vroeg met zijn bieden of bijspelen om ruitenterugkomst.

Met welke ruitenkaart kom jij uit?

	
	Tegen een SA-contract
	Tegen een troefcontract

	( A 5
	
	

	( H B 3
	
	

	( H V 5
	
	

	( 9 4
	
	

	( 7 6 3
	
	

	( A 7 4
	
	


Korte uitkomsttoets, de antwoorden
Partner vroeg met zijn bieden of bijspelen om ruitenterugkomst.

Welke ruitenkaart speel jij voor?

Opgelet! Het gaat om een uitkomst in partners kleur!

	
	Tegen een SA-contract
	Tegen een troefcontract

	( A 5
	(A Hoogste van 2-kaart
	(A Hoogste van 2-kaart

	( H B 3
	(3 Laagste van 3+kaart
	(3 Laagste van 3+kaart

	( H V 5
	(H Hoogste van aaneengesloten honneurs
	(H Hoogste van aaneengesloten honneurs

	( 9 4
	(9 Hoogste van 2-kaart
	(9 Hoogste van 2-kaart

	( 7 6 3
	(6 Middelste van een lage 3+kaart, MUD*
	(3 Laagste van 3+kaart

	( A 7 4
	(4 laagste van 3+kaart
	(A Tegen een troefcontract nooit onder een aas uitkomen.


*MUD (Middle, Up, Down): Middelste, Hoogste, Laagste.
Begin van een lage 3-kaart met de middelste, gevolgd door de hoogste.
Partner weet dan na je tweede kaart of je een 2-kaart hebt en de derde slag in die kleur kunt aftroeven. Je hebt immers precies een 2-kaart als je tweede (bij)gespeelde kaart láger is dan de kaart waarmee je uitkwam.
Speel je na de uitkomst van (6, (7, dan moet je nog een ruitenkaart hebben. Speel je in de volgende slag een ruitenkaart die láger is dan de zes, dan is dat je laatste ruiten en kan alles zich richten op een aftroever van die kleur!

Ook als partner geen kleur bood of signaleerde, kun je voor de MUD-uitkomst kiezen als je geen kleur hebt waarin je graag uitkomt. Deze afspraak wel goed afstemmen met je partner!

Zes goed: 


Je partner kan rekenen op een perfecte uitkomst
Vijf of minder goed: 
Het aantal fouten duidt op het aantal leesfouten. Koop

nieuwe bril en doe de toets nog eens.

[image: image2.jpg]& Training




Lezers Schrijven
Wat is correct?

	Ik speelde als leider duidelijk zichtbaar ♣7 uit mijn hand. 

Op dat moment zegt de dummy: ‘Je bent bij mij aan slag.’ 

Om mijn fout te corrigeren neem ik (7 alvast terug in mijn hand. Daarop zegt mijn rechtertegenstander, oost, dat hij mijn verkeerde voorspelen accepteert, en eist dat ik (7 weer open op tafel leg als voorgespeeld. Kan oost dat zomaar eisen? 

En west voegt daaraan toe dat als oost dat niet had geaccepteerd (7 in ieder geval niet terug mag in mijn hand.

We spelen voor de gezelligheid, dus vroeg ik geen arbitrage.
Wat is jullie mening?


Antwoord
Interessante gedachte: het is op jullie club dus gezellig zolang alle overtredingen worden opgelost zonder de hulp van iemand die daarvoor heeft doorgeleerd… 

Daardoor kunnen in ieder geval lachwekkende situaties ontstaan; maar of die ook bijdragen aan de gezelligheid, vragen we ons toch wel af… Wel onderschrijven we van harte dat er veel meer moet worden gelachen.

Dan de onregelmatigheid: het voorspelen uit de verkeerde hand.
Voorspelen uit de verkeerde hand kan gebeuren; en dat gebeurt ook regelmatig (. Dummy mag proberen te voorkomen dat de leider een overtreding maakt. Als de leider niet bekent mag dummy vragen of hij geen kaart heeft in de gevraagde kleur. En als de leider aanstalten lijkt te maken vanuit de verkeerde hand voor te spelen, mag dummy vertellen welke hand aan slag is. Een overtreding mag dummy dus proberen te voorkomen. 

Wat dummy niet mag is als eerste de aandacht vestigen op een overtreding. Met andere woorden, als de leider een kaart speelt, vanuit de hand of door een kaart van dummy te noemen, mag dummy niets laten merken, laat staan melden. Slechts weinig dummy’s verstaan die kunst, het noemen van zo’n vergissing is immers meer een reflex dan een bewust uitgevoerde actie. Maar formeel is dummy met zijn melding dus in overtreding! (
Nadat de leider voorspeelt uit de verkeerde hand, en de daarop volgende tegenspeler niet al heeft bijgespeeld, heeft de tegenpartij inderdaad het recht om dat verkeerde voorspelen  te accepteren. Oost heeft dus gelijk. Wel nemen we aan dat zijn ‘eis’ op uiterst hoffelijke wijze uitsprak. Anders zou dat immers ten koste gaan van de gezelligheid… 
Wat west vervolgens beweert is onzin. Elke kaart die de leider ten onrechte speelt, door verzaken of voor zijn beurt spelen, gaat gewoon terug in zijn hand bij de andere nog te spelen kaarten. Als OW het verkeerd voorspelen uit de hand niet accepteren gaat (7 dus weer gewoon terug zonder enige beperking. Op zich ook logisch want alleen de tegenspelers hebben voordeel van deze extra kennis. 
Voor de goede orde

Nadat de leider uit de verkeerde hand voorspeelt, hebben de beide tegenstanders het recht om dat verkeerd voorspelen te accepteren. Daarbij is overleg niet toegestaan. Zodra één tegenspeler zijn voorkeur uitspreekt, is die bindend. En als beide tegenspelers tegelijk iets verschillends roepen? Dan geldt de wens van de speler die links zit van de hand waar vanuit ten onrechte is voorgespeeld. In deze zaak dus de speler die links zit van de leider. 
En als die speler meteen bijspeelt, is daarmee de fout automatisch geaccepteerd!
Leuk!

	Mijn rechtertegenstander past. Ik tel mijn punten en denk: jammer dat we geen zwakke twee ruiten in onze  2(-opening hebben en… mijn linkertegenstander is mijn getreuzel zat en biedt 1(.
In goed overleg de arbiter geroepen.

        Ik heb keurig gepast, waarna mijn linkertegenstander opnieuw 1( bood, mijn rechtertegenstander 3(, waarop allen pasten.

        Ik heb er nog even over gedacht om in plaats van mijn 1e pas 1( te openen. Dan zou volgens de spelregels mijn rechtertegenstander in zijn eerste beurt moeten passen als mijn linkertegenstander dan eveneens voor 1( kiest.
 

Mijn vraag

Mag je in je overwegingen om wel of niet te bieden de consequenties van de rechtzetting mee laten wegen of is dat onethisch?


Antwoord

Na een overtreding van de tegenpartij is het honderd karaats correct om rekening te houden met de mogelijke rechtzettingen en op grond daarvan de voor jou meest voordelige keus te maken. Zie ook de Gids voor bridge, pagina 10.

En dat komt voort uit spelregel 10:

	Wanneer deze spelregels de niet-overtredende partij een keuze​mogelijkheid bieden na een door een tegenstander begane on​regelmatigheid, is het correct de meest voordelige keuze te ma​ken.


Geen alerteerplicht?
	 

 

 A V 9 8 5 4

( H V

( A B

( B 7 2
 

 T 7

( 9 7 5 4

( 9 7 2

( V T 9 3
 

 H B 6 3
( A B T 2
( H T 6 5
( 6
 

 2
( 8 6 3
( V 8 4
( A H 8 5 4
 

 

Biedverloop:

W

N
O

Z

pas

1(
dbl

1SA

pas

2(
pas

pas

pas

 

 

 

 

Ik zit noord en speel 2(; uitkomst oost: (6 (kleintje belooft plaatje). 
Ik laat de klaveren doorlopen naar (B; dus slag voor wests (V, die klaveren terugspeelt (getroefd door Oost).
2( precies gemaakt.
 

Na het spel blijkt dat OW de afspraak hebben dat een informatiedoublet openingskracht belooft en zeker een vierkaart in de andere hoge kleur. 
 

Mijn vragen: 
· Moet een dergelijk informatiedoublet (met bovengenoemde afspraak) niet gealerteerd worden, omdat het afwijkt van de standaard afspraken voor een informatiedoublet?

 

· Volstaat de arbitrage met een berisping: duidelijkheid op de systeemkaart en een alert bij een infodoublet?

 

Ik ging uit van een 4441 verdeling of 4432 met de korte kleur in schoppen. Maar OW zeiden na afloop dat bij hen kort in de openingskleur geen vereiste is om een infodoublet te geven. 

 

Als dat hun afspraak is, moet een dergelijk doublet dan niet gealerteerd worden, omdat het afwijkt van de gebruikelijke afspraken voor een infodoublet.


Antwoord
We kennen regels en adviezen. Een regel moet ‘in de regel’ worden opgevolgd. Een advies niet. Elke bridger heeft het recht om zijn eigen inzicht te volgen, en gelukkig maar. Elke avond met z’n allen een gedeelde eerste plaats halen gaat gegarandeerd vervelen…

Voor doubletten geldt een alerteerverbod! Alleen als een doublet een bepaalde afwijkende verdeling garandeert, waarvan de partner kan vermoeden dat de tegenstanders iets heel anders verwachten, geldt de hoofdregel van de Alerteerregeling: wel alerteren!
Maar daar zit een taalkundige leemte in…

Veel partners kúnnen geen andere verwachting vermoeden omdat ze denken dat hun toepassing de enige normale is…

Met andere woorden: in dit spel zien we geen overtreding van de Alerteerregeling…

Overigens sluit ook ‘het normale doublet’ geen vierkaart uit in jouw openingskleur! Met een sterke hand, een mooie 6-kaart en een 4-kaart in jouw kleur, is een informatiedoublet beslist geen vreemde actie!
Of het verstandig is om een doublet te geven met een singleton in een niet-geboden kleur, is maar de vraag. 

Alerteervraagstuk
	Noord opent met 3SA Gambling [Rob: Gambling: alleen een dichte 7- of 8-kaart, dus met minstens AHV in top; weinig punten dus], waarop allen passen.
Noord ging -1, goed voor een top, want NZ hadden samen slechts 14 punten.

 

Na afloop vroeg west aan zuid wat die 3SA betekende.
Zuid wist aanvankelijk niet dat noords 3SA-opening Gambling was, maar tijdens het spelen zag zuid de 7-kaart klaveren en begreep toen dat het een echte Gambling was.

Er was geen systeemkaart aanwezig.

 

Nu is mijn vraag:

Moet een Gambling niet altijd gealerteerd worden?


 

Antwoord

De Gambling 3SA opening geeft een relatief zwakke hand aan met een lange dichte lage kleur. Een speler die 3SA opent, wil dat spelen, mits zijn partner de andere drie kleuren afstopt. Het specifieke karakter van deze opening maakt de Gambling 3SA alerteerplichtig. 
Omdat zuid vergat te alerteren, is er sprake van verkeerde uitleg. De vraag is dan of de arbiter achteraf nog de score moet wijzigen. Dat kan hij alleen maar als hij alle handen beschikbaar heeft. 
Anderzijds is een 3SA-opening geen standaard opening die je op beginnerscursussen krijgt. Dus lijkt het logisch om navraag te doen naar de betekenis. Maar primair is de partij die niet alerteert, de overtredende partij. 
Vraag over het vorige nummer
	In je rubriek 'de juiste stelling' zeg je "zolang oost zijn stopkaartje laat liggen mag jij geen bieding doen" Kun je me zeggen waar ik dat terug kan vinden in de Spelregels of het Wedstrijdreglement. Art.10 van het Wedstrijdreglement geeft informatie over de stopregel. In het kort en in eigen woorden staat daar dat je bij een sprongbod een stopkaartje op tafel moet leggen en dat na een sprongbod de volgende speler verplicht is ongeveer 10 seconden te wachten voor hij een bieding doet. Er staat niet beschreven hoelang dat kaartje op tafel moet blijven liggen en wat de gevolgen daar van zijn.
Nog iets heel belangrijks☺ Stel dat het voorstel om het kaartje weg te nemen niet aangenomen wordt. Wat dan?
 

Pim
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Dat staat in het Spelregelboekje, achterin:

Biddingbox reglement 

De Nederlandse Bridge Bond heeft, op aanbeveling van de Wereld Bridge Federatie, onderstaande regels voor het gebruik van biddingboxes als er niet met schermen gespeeld wordt, overgenomen. De speler die aan de beurt is om te bieden, legt zijn biedkaarten voor zich op tafel met de tekst gericht naar het midden. De biedkaarten worden van links naar rechts in een rij geplaatst waarbij de biedkaarten elkaar gedeeltelijk overlappen, maar wel alle biedingen zichtbaar blijven.
Spelers behoren de biedkaarten pas aan te raken als ze besloten hebben welke bieding ze gaan doen. 

Een bieding wordt geacht gedaan te zijn als de biedkaart(en) uit de biddingbox gehaald zijn met de kennelijke bedoeling hiermee een bieding te doen (maar artikel 25A van de spelregels kan van toepassing zijn). 

Alerteren moet gebeuren door middel van de alertkaart; de speler die alerteert, is ervoor verantwoordelijk dat zijn tegenstanders zijn alert opmerken. 

Een speler kondigt een sprongbod aan door de stopkaart voor zich op tafel te leggen en daarna de biedkaarten van zijn bod op tafel te leggen; na enige tijd haalt hij de stopkaart weer weg. Zijn LT mag pas bieden als de stopkaart weggehaald is (Als de stopkaart haastig is verwijderd of niet gebruikt is, moet de opvolgende speler pauzeren alsof de stopkaart op de juiste manier gebruikt is.). 

Totdat de biedkaartjes van tafel gehaald zijn, kan een speler een herhaling van het biedverloop verkrijgen door de biedkaarten te bekijken. Zodra dat niet meer mogelijk is, kan een speler een mondelinge herhaling van de bieding verkrijgen als hij aan de beurt is om bij te spelen in de eerste slag.

En als het voorstel om het stop-kaartje weg te halen, niet wordt geaccepteerd?  

Dan roep je de arbiter!!
En vervolgens bedankt de speler die heeft moeten wachten de speler die de Stopkaart liet liggen voor het voorkomen van ongeoorloofde informatie naar zijn partner. Er kan nu geen sprake meer zijn van een denkpauze, tenzij de wachtende speler na het weghalen van de Stopkaart nog een denkpauze neemt. 


Vraag, voortkomend uit Bridgepoll 26

Gegeven

West

Oost

1(

2♣
2SA
Mijn stelling bij deze bieding
Het 2SA-rebid belooft geen opvang in de ongeboden kleuren, dus ook niet in harten.

Ontvangen reactie

	Naar mijn bescheiden mening klopt uw redenering niet helemaal.
Wests  2SA-bod impliceert dekking in de harten. 

West kan hooguit 13-14 pnt hebben, want anders bood hij meteen 3SA.
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Ik ben geen ‘u’! En dat geldt voor alle lezers!!! (
Net als 1SA na partners opening in een kleur, hoeft het gedwongen 2SA-rebid geen opvang in de ongeboden kleuren te beloven. 

West

Oost

1(

2♣
??

Probleem is namelijk dat de 1(-openaar met slechts 12-14 punten in geen geval zijn eventuele hoge 4-kaart mag noemen. Dan is – helaas – 2SA het enige alternatief, omdat passen op 2♣ eveneens onbespreekbaar is.

2

